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متن پرسش

قسمت دوم: توصیه استاد آقاتهرانی به جوانان در مورد ازدواج و بچهدار شدن: (خیلی مهم) از حدود

یک ماه پیش و پس از دیدار دستاندرکاران همایش «تغرات جمعیتی» با رهبر معظم انقلاب، مسأله

ازدواج و بچهدار شدنِ جوانان به یکی از دغدغههای اصلی استاد آقاتهرانی تبدیل شده است. ایشان

پس از آن دیدار، طرح افزایش جمعیت را در کمیسیون فرهنگی مجلس به صورت جدی پیگیری کردند

که نسخه نهایی آن جهت بررسی و اظهار نظر، در سفرِ دو روز پیش اعضای کمیسیون فرهنگی به قم، در

اختیار حضرات آیات جوادی آملی و مصباح یزدی قرار گرفت. این روزها، کمتر جایی است که ایشان با

جوانان بنشینند و این مسأله را مطرح نکنند. اخیراً، ایشان در مراسم هفتگی هیأت فاطمیون قم و

پیش از شروع سخنرانی، با تکیه بر بیانات حضرت آقا در آن دیدار، خطاب به جوانان در مورد ازدواج و

بچهدار شدن توصیههایی کردند که AGHATEHRANI.IR متن و صوت این سخنان را منتشر میکند:

حدود یک ماه پیش خدمت حضرت آقا بودم. ایشان فرمودند که یک عدهای به ما تعبد دارند. وقتی ما

یک حرفی را میزنیم، انجام میدهند. زمانی که ما گفتیم که تکثیر نسل کنند و باروری را زیاد کنند،

اینها به حرف ما عمل میکنند و ما از آنها متشکریم؛ دعایشان هم میکنیم. حتماً زود زن بگیرید.

خانمهای هیأت حتماً زود ازدواج کنید. بیجهت خودتان را معطل نکنید. میخواهم لیسانس بگیرم،

میخواهم دکترا بگیرم و اینها را میشود زمانی که ازدواج کرد هم دنبال کرد. چرا که ما همین کار را

کردیم. اول زن گرفتیم، بعد یکییکی مدرکهایمان را هم گرفتیم. اگر اینگونه عمل کنید مشکلی

پیش نمیآید. ما در آینده جامعهی پیری خواهیم داشت و اگر جامعهمان پیر شود، قاعدتاً نمیتوانیم

انقلاب را حفظ کنیم. بنابراین به نسل جوان نیاز داریم. کشور ظرفیت و گنجایش صد و پنجاه میلیون

نفر را دارد و قابل اداره هم میباشد، ولی مدیریت میخواهد. به هر حال سریع ازدواج کنید و بچهدار

شوید. در این جهت بخل نورزید. مخصوصاً از آن جهت که توازن جمعیتی در ایران در حال به هم

خوردن میباشد و این موضوع بسیار برای کشور خطرناک است. ترس از این است که در آیندهای نه

چندان دور، نسل شیعه با مشکل مواجه شود. نگاه کنید در عراق، افغانستان، پاکستان، سوریه و

بحرین، در سراسر دنیا، شیعیان را ترور میکنند. تنها کشور ما میماند که اگر در کشور ما هم این توازن

به هم بخورد، مشکل پیدا میکنیم. این حرفها را جدی بگیرید و شوخی نگیرید. حرف حضرت آقا را

که میفرمودند: «بعضی به ما تعبد دارند» را جدی بگیرید و به ایشان تعبد داشته باشید. ما آقا را از

چشمانمان بیشتر میخواهیم. فرمان ایشان و خواست ایشان باید عملیاتی شود تا که إنشاءاالله امام

عصر ارواحنا فداه از ما راضی شوند. به یکی و یا دو تا بچه هم قناعت نکنید. این مدل، مدل غربی و



حاصل مدرنیته است که برای ما آمده است و از آفات غرب میباشد. این کار اشتباهی است که نه با

سنت پیامبر صلیااللهعلیهوآله و نه با سخنان ائمه علیهمالسلام، هیچکدام سازگاری ندارد. از جنبه

تربیتی هم که گاهی بعضی افراد میگویند که ما یک فرزند را هم نمیتوانیم تربیت کنیم. درست است،

یک بچه را نمیتوانی تربیت کنی، ولی هنگامی که سه یا چهار تا بشوند، تربیتشان هم سادهتر

میشود. دلایل مختلفی دارد که این حرف را زدم. من رشتهام هم روانشناسی است. اگر کسی بخواهد

میتواند مباحث روانشناختیاش را هم دنبال کند و آن این است که زمانی که شما در حدود سی و

پنج سالگی زن میگیرید، قاعدتاً سی و هفت یا هشت سالگی هم بچهدار میشوید. تنها فرزندی که

شما دارید، با شما حدود چهل سال تفاوت سنی دارد. نه شما میفهمید او چه چیزی میخواهد و نه او

میفهمد شما چه چیزی میخواهید. این دو با هم جفت و جور نیستند و به همین دلیل نمیتوان بچه

را تربیت کرد. اما زمانی که زود ازدواج کنید، به عنوان مثال من نوزده سالگی ازدواج کردم، بیست

سالگی بچهی اولم به دنیا آمد. وقتی بچهی دوم هم به دنیا میآید، دومی اولی را درک میکند.

همینطور دومی، سومی را درک میکند و سومی چهارمی را. وقتی نگاه میکنید، میبینید که خودشان

همدیگر را پوشش میدهند. البته اینگونه نیست که همه چیز دست شما باشد. چون بحثهای

دیگری هم وجود دارد. شما اگر کودک را در کودکستان هم بگذارید، آنگونه که باید و شاید نمیشود.

البته برای اجتماعی شدن کودک تا مقداری مؤثر است؛ اما معلمی که غریبه است، با مادر فرق میکند.

شیر مادر با شیرخشک و... تفاوت دارد. این مطالبی که در اسلام آمده، کمکم از لحاظ علمی هم در حال

ثابت شدن است و آنها هم دارند میفهمند. فریب این روشنفکربازیها را نخورید و اشتباه نکنید.

بعضیها اشتباه کردند و بعداً هم پشیمان شدند و پشیمانی هم دیگر فایدهای ندارد.
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